

In *article 16* "the Economic and Social Council of the United Nations" shall be substituted for "the Council of the League of Nations".

82 (V). Transfer to the United Nations of the functions hitherto exercised by the Government of the French Republic under the International Agreement of 18 May 1904 for the Suppression of the White Slave Traffic, the International Convention of 4 May 1910 for the Suppression of the White Slave Traffic, and the International Agreement of 4 May 1910 for the Suppression of Obscene Publications

Resolution of 14 August 1947¹

The Economic and Social Council,

Considering, in connexion with the suggested transfer to the United Nations of the functions formerly exercised by the League of Nations under the Conventions on the traffic in women and children and obscene publications, the proposal made by the representative of France at the ninety-ninth meeting of the Economic and Social Council: that the functions conferred on the Government of the French Republic under the International Agreement of 18 May 1904 for the Suppression of the White Slave Traffic, the International Convention of 4 May 1910 for the Suppression of the White Slave Traffic, and the International Agreement of 4 May 1910 for the Suppression of Obscene Publications should be transferred to the United Nations.

Requests the Secretary-General to present to the Social Commission at its first session in 1948 a report on the questions concerning such transfer, and

Requests the Social Commission to make recommendations to the Economic and Social Council at a subsequent session whether such transfer is desirable and, if so, on the steps necessary to implement the transfer.

83 (V). Unification of the International Agreements and Conventions for the suppression of the traffic in women and children

Resolution of 14 August 1947¹

The Economic and Social Council,

Considering that with respect to the suppression of the traffic in women and children the following international agreements and conventions are in force:

1. International Agreement of 18 May 1904 for the Suppression of the White Slave Traffic;
2. International Convention of 4 May 1910 for the Suppression of the White Slave Traffic;

¹ See document E/540.

A *l'article 16*, les mots "le Conseil de la Société des Nations" seront remplacés par les mots "le Conseil économique et social de l'Organisation des Nations Unies."

82 (V). Transfert à l'Organisation des Nations Unies des fonctions exercées jusqu'ici par le Gouvernement de la République française en vertu de l'Accord international du 18 mai 1904 pour la répression de la traite des blanches, de la Convention internationale du 4 mai 1910 pour la répression de la traite des blanches et de l'Accord international du 4 mai 1910 pour la suppression des publications obscènes

Résolution du 14 août 1947¹

Le Conseil économique et social,

Considérant, à la lumière du projet de transfert à l'Organisation des Nations Unies des fonctions antérieurement exercées par la Société des Nations en vertu des conventions sur la traite des femmes et des enfants et sur les publications obscènes, la proposition faite par le représentant de la France à la quatre-vingt-dix-neuvième séance du Conseil économique et social, tendant à ce que les fonctions confiées au Gouvernement de la République française en vertu de l'Accord international du 18 mai 1904 pour la répression de la traite des blanches, la Convention internationale du 4 mai 1910 pour la répression de la traite des blanches et l'Accord international du 4 mai 1910 pour la suppression des publications obscènes, soient transférées à l'Organisation des Nations Unies,

Prie le Secrétaire général de présenter à la Commission des questions sociales, lors de sa première session en 1948, un rapport sur les questions que soulève ce transfert, et

Prie la Commission des questions sociales de présenter au Conseil économique et social, lors d'une session ultérieure, des recommandations sur la question de savoir si ce transfert est désirable et, dans l'affirmative, sur les mesures nécessaires pour le réaliser.

83 (V). Unification des conventions et accords internationaux pour la suppression de la traite des femmes et des enfants

Résolution du 14 août 1947¹

Le Conseil économique et social,

Considérant que, en ce qui concerne la suppression de la traite des femmes et des enfants, les conventions et accords internationaux suivants sont en vigueur:

1. Accord international du 18 mai 1904, pour la répression de la traite des blanches;
2. Convention internationale du 4 mai 1910, pour la répression de la traite des blanches;

¹ Voir le document E/540.

3. International Convention of 30 September 1921 for the Suppression of the Traffic in Women and Children; and
4. International Convention of 11 October 1933 for the Suppression of the Traffic in Women of Full Age;

Considering that in its resolution of 29 March 1947 the Council requested the Secretary-General to resume the study of the 1937 draft convention regarding the exploitation of the prostitution of others, make any necessary amendments in order to bring it up to date and introduce any desirable improvement in view of the changes in the general situation since 1937;

Considering the close connexion between the above-mentioned Agreements and Conventions and the 1937 draft convention, and the desirability of a unification of these instruments;

Requests the Secretary-General to present to the Social Commission at an early session a report on the questions concerning such unification; and

Requests the Social Commission to consider the possibility of such unification and to advise the Economic and Social Council at a future session as to the steps necessary for the implementation thereof.

84 (V). Trade union rights (freedom of association)

Resolution of 8 August 1947¹

The Economic and Social Council,

Having received the report transmitted by the International Labour Organisation in pursuance of the Council's request at its fourth session² that the memoranda on the subject of trade union rights submitted to the Council by the World Federation of Trade Unions and the American Federation of Labor might be placed on the agenda of the International Labour Organisation at its next session and that a report might be sent for the consideration of the Economic and Social Council at its next session,

Takes note of the report and observes with satisfaction the action taken and proposed by the International Labour Organisation within its recognized competence.

Decides

- (a) To recognize the principles proclaimed by the International Labour Conference;
- (b) To request the International Labour Organisation to continue its efforts in order that one or several international conventions may be quickly adopted;
- (c) To transmit the report to the General Assembly;

Awaits further reports on the subject to be transmitted by the International Labour Organisation and awaits also the report which it will receive in due course from the Commission on Human Rights on those aspects of the subject

¹ See document E/533.

² See *Resolutions adopted by the Economic and Social Council during its fourth session*, page 43.

3. Convention internationale du 30 septembre 1921, pour la répression de la traite des femmes et des enfants;
4. Convention internationale du 11 octobre 1933, pour la répression de la traite des femmes majeures;

Considérant que, dans sa résolution du 29 mars 1947, le Conseil a prié le Secrétaire général de reprendre l'étude du projet de convention de 1937 visant à réprimer le proxénétisme, d'y apporter tous amendements nécessaires pour la mettre à jour et d'y introduire toutes améliorations exigées par l'évolution générale depuis 1937;

Considérant le rapport étroit existant entre les accords et conventions ci-dessus mentionnés et le projet de convention de 1937 et la nécessité d'unifier ces actes;

Invite le Secrétaire général à présenter à la Commission des questions sociales, à une prochaine session, un rapport sur les questions relatives à cette unification;

Prie la Commission des questions sociales d'étudier la possibilité de cette unification et d'informer le Conseil économique et social, lors d'une session ultérieure, des mesures nécessaires pour la réaliser.

84 (V). Droits syndicaux (liberté d'association)

Résolution du 8 août 1947¹

Le Conseil économique et social,

Ayant reçu le rapport transmis par l'Organisation internationale du Travail en réponse à la demande que lui avait faite le Conseil, lors de sa quatrième session², d'inscrire à l'ordre du jour de la prochaine session de l'Organisation internationale du Travail, les mémorandums relatifs aux droits syndicaux, présentés au Conseil par la Fédération syndicale mondiale et l'*American Federation of Labor*, et de soumettre un rapport à l'examen du Conseil économique et social, lors de sa prochaine session,

Prend acte du rapport et se déclare satisfait des mesures prises ou envisagées par l'Organisation internationale du Travail dans le domaine où sa compétence est reconnue,

Décide

- a) De reconnaître les principes énoncés par la Conférence internationale du Travail;
- b) D'inviter l'Organisation internationale du Travail à poursuivre ses efforts afin qu'il soit possible d'adopter rapidement un ou plusieurs accords internationaux;
- c) De transmettre le rapport à l'Assemblée générale;

Attend les autres rapports que l'Organisation internationale du Travail doit lui transmettre sur le même sujet, ainsi que le rapport qu'il doit recevoir en temps voulu de la Commission des droits de l'homme en ce qui concerne ceux des

¹ Voir le document E/533.

² Voir les *Résolutions adoptées par le Conseil économique et social pendant sa quatrième session*, page 43.